
1 

 

 
PROTOKÓŁ 0012.11.7.2016 

z posiedzenia Komisji Edukacji i Polityki Społecznej  
w dniu 21 września 2016 roku 

 

Miejsce posiedzenia: sala nr 130 Urzędu Miasta 
Czas posiedzenia: 14.00- 16.25 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie z 
załączonymi listami obecności.  
 
Porządek obrad 
 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Analiza sieci publicznych i niepublicznych przedszkoli w mieście i 
stopień wypełnienia.  

4. Sprawy bieżące: 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

 
• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2016 rok,   
 
• Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych, 

 
• Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania 

Rodziny dla Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2016-2018, 
 

• Projekt uchwały w sprawie Programu Stypendialnego Miasta Jastrzębie-
Zdrój  
 

• Projekt uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji 
zawodowej i społecznej , na które przeznacza się środki Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przewidziane dla Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na rok 2016, 
 

• pismo w sprawie prośby Rady Seniorów w sprawie przywrócenia oddziału 
ZUS w Jastrzębiu-Zdroju, 
 

• uchwała Gminy Mszana, Myszkowa i Gminy Gilowice w sprawie utworzenia 
niezależnego Instytutu Onkologii, 
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5. Wolne głosy i wnioski 
6. Przyjęcie protokołu z dnia 15 czerwca 2016 r.  
7. Zakończenie posiedzenia 

 
 
Ad.1 

Otwarcia posiedzenia dokonała  Przewodnicząca Komisji- Anna Toborowicz.  
Powitała przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz zaproszonych gości. 

Ad. 2 

Porządek obrad został przyjęty głosami: za – 5, przeciw – 0,wstrzymujących się 
– 0. 

Ad. 3 

Sprawy bieżące: 

Analiza sieci publicznych i niepublicznych przedszkoli w mieście i stopień 
wypełnienia.  

Anna Toborowicz 
 -  Zaprosiłam Państwa w celu przybliżenia funkcjonowania niepublicznych 
przedszkoli w naszym mieście. Proszę opowiedzieć o swoich placówkach.  
 

Monika Nawrocka Matera  
 - Jestem dyrektorem Nieabulicznego Przedszkola Centrum Logopedycznego. 
Mieścimy się na ul. 1 Maja 13 A. Pod swoją opieką mamy 16 dzieci. Jesteśmy 
przedszkolem z  oddziałami integracyjnymi. Mamy 5 dzieci z orzeczeniami – 
dwoje dzieci z autyzmem i 3 dzieci z afazją. Naszymi odbiorcami są przede 
wszystkim rodzice dzieci z problemami logopedycznymi. Są to problemy bardzo 
znaczące. Oprócz dzieci z orzeczeniami są to dzieci z bardzo opóźnionymi 
rozwojami mowy. Ponadto zaburzone są funkcje poznawcze. Wszystkie dzieci, 
które do nas chodzą mają zapewnione wczesne wspomaganie rozwoju.  Na 
dwóch grupach podzielonych na straszaki i dzieci młodsze mamy  
3 oligofrenopedagogów wśród nich jest dwójka logopedów, jeden pedagog 
terapeutyczny, 2 nauczycieli nauczania początkowego, przedszkolnego. Dzieci 
każdego dnia mają terapię logopedyczną, psychologiczną, pedagogiczną. Nasza 
terapia jest głównie autorska. Prowadzimy dwie metody – metoda wstępnej 
stymulacji logopedycznej oraz metoda ruchów artykulacyjnych. Jest to edukacja 
holistyczna gdzie kładziemy duży nacisk na leczenie biomedyczne. Staramy się 
wyleczyć przewód pokarmowy dziecka, szczególnie dzieci zaburzonych. To co się 
dzieje w jelitach oddziałuje na mózg. O tym informujemy, prowadzimy szkolenia 
z rodzicami. Organizujemy konferencję , która będzie miała miejsce 23 września. 
Można się wiele ciekawych rzeczy dowiedzieć. Wychodzimy z ciekawymi 
inicjatywami, nieznanymi szerokiej publiczności. Zapraszamy na takie 
konferencje szczególne osoby. Przylatuje do nas dr. Kulisze ze Stanów 
Zjednoczonych, dr Ozimek z Warszawy. Kwestie istotne dla zdrowia naszych 
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dzieci będą poruszane. Staramy się wprowadzać to w życie w naszym 
przedszkolu.  
 
Anna Toborowicz 
 - Otrzymujecie Państwo subwencję z miasta? 
 
Monika Nawrocka-Matera 
 - Tak. Rodzice również płacą czesne, ale nie płacą za wyżywienie.  
 
Anna Toborowicz 
 - Czy wyżywienie jest w formie cateringu? 
 
Monika Nawrocka-Matera 
 - Ze względów lokalowych tak.  
 
Anna Toborowicz 
 - Czy są jakieś problemy z prowadzeniem placówki? 
 
Monika Nawrocka-Matera 
 - Nie. Świetnie sobie radzimy.  
 
Anna toborowicz 
 - Ile nauczycieli Państwo zatrudniacie? 
 
Monika Nawrocka-Matera 
 - 3 oligofrenopedagogów w tym dwóch logopedów, pedagog terapeutyczny i 
dwóch nauczycieli wychowania przedszkolnego.  
 
Magiera Bernadeta 
 - Ile wynosi czesne? 
 
Monika Nawrocka-Matera 
 - W zależności od godzin. 5 godzin to koszt 280 zł. 6 godzin to 320 zł, 8 godzin 
to 400 zł.  
 
Anna Toborowicz 
 - Ile dzieci mają posiłków? 
 
Monika Nawrocka Matera 
 - 3 posiłki.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - O której jest konferencja? 
 
Monika Nawrocka-Matera 
 - W piątek o godzinie 10.00 w Domu Zdrojowym. Serdecznie zapraszamy. 
Dodam, że prowadzimy muzykoterapię dogłębną komórkową, świecowanie uszu. 
Na wszystkie niekonwencjonalne metody rodzice muszą podpisać zgody.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Dla kogo jest ta konferencja? 
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Monika Nawrocka-Matera 
 - Dla wszystkich zainteresowanych, dla rodziców dzieci z problemami 
poszczepiennymi. 
 
Elżbieta Siwiec 
 - Jak długo potrwa konferencja? 
 
Monika Nawrocka-Matera 
 - Od godziny 10-17. 
 
Elżbieta Siwiec 
 - Proszę o dostarczenie programu konferencji.  
 
Monika Nawrocka-Matera 
 - Oczywiście. Nie interesuje nas leczenie tylko wyleczenie dziecka. Chcemy 
szukać przyczyn. 
 
Agnieszka Drożniak 
 - Jestem Wicedyrektorem Niepublicznego Przedszkola „Dzwoneczek”. Mieścimy 
się w dzielnicy Szeroka. Działamy od 1 października 2008 roku. Budynek jest po 
byłych salkach katechetycznych. Zostało zmienione całe wnętrze dla potrzeb 
bezpieczeństwa dzieci i pracowników. Obecnie są 4 grupy przedszkolne – 3, 4, 5, 
i 6 latki. Od  3 lat posiadamy grupę żłobkową. Dzieci w przedszkolu jest 54. 
Mamy na terenie placówki 8 dzieci z orzeczeniami. Realizujemy wczesne 
wspomaganie rozwoju. Zatrudniany jest psycholog,  neurologopeda, każdy 
nauczyciel jest oligofrenopedagogiem ponieważ wszystkie grupy są grupami 
integracyjnymi, tyflopedagog, surdupedagog. Zaczynamy prowadzenie dla dzieci 
z orzeczeniami hipoterapii. Wszystkie dzieci przesiewowo badane są przez 
logopedę. Większość dzieci uczęszcza na terapię logopedyczną. Każda grupa ma 
zajęcia z języka angielskiego, rytmikę, dogoterapię. Cyklicznie prowadzimy 
warsztaty z etnologii. Raz w miesiącu odbywają się spektakle teatralne, 
warsztaty muzyczne lub inne tematyczne. W tym roku cykliczne raz w miesiącu 
będą odbywać się warsztaty z garncarstwa. Średnio dwa razy w roku dzieci 
wyjeżdżają na wycieczki. Działają koła zainteresowań. Zależy też od propozycji 
rodziców i zainteresowań dzieci. Na dzień dzisiejszy jest to kółko kulinarne, kółko 
sportowe, przyrodnicze, zajęcia z piłką tzw. przedszkoljada. Mamy catering. Do 
tej pory był catering z kopalni „Pniówek”. Od roku catering mamy z „Dworka pod 
Lipami”. Dzieci mają 4 posiłki – śniadanie, obiad, podwieczorek i kolacje. 
Przedszkole jest czynne od godziny 6.00 do godziny 17.00.  
 
Anna Toborowicz 
 - Dwukrotnie z Komisją Edukacji byliśmy u Państwa z wizytą w przedszkolu. 
Zwiedzaliśmy przedszkole. Było to pierwsze niepubliczne przedszkole w mieście.  
 
Agnieszka Drożniak 
 - Jak otwierałyśmy przedszkole działały dwa oddziały przedszkolne. Teraz mamy 
4 oddziały plus żłobek.  
 
Anna Toborowicz 
 - Skąd dowożone są dzieci? 
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Agnieszka Drożniak 
 - Żory, Wodzisław Śląski, Rybnik. Mamy komplet dzieci. Są również dzieci na 
listach rezerwowych.  
 
Anna Toborowicz 
 - W jaki wieku są to dzieci? 
 
Agnieszka Drożniak 
 - Sporo jest dzieci do żłobka na liście rezerwowej i 3 latki. Mamy grupy do 18 
osób.  
 
Tadeusz Gorgol 
 - Czy jest jakiś problem z wynajmem pomieszczeń? 
 
Agnieszka Drożniak 
 - Na razie nie ma problemu. Miałyśmy dzierżawę na 10 lat. Działamy 8 rok i 
pewnie będziemy musieli zacząć w tym temacie rozmawiać.  
 
Danuta Sławik 
 - Jestem z-ca Dyrektora Niepublicznego Przedszkola „Berek”. Rozpoczęliśmy 
działalność w 2013 roku z 4 dzieci. Na dzień dzisiejszy mamy 23 dzieci. Więcej 
nie przyjmujemy. Chcielibyśmy trochę przedszkole rozbudować, ale na ten 
moment nie mamy możliwości ze względu na plan zagospodarowania 
przestrzennego. Na dzień dzisiejszy mamy  4 Panie na pełny etat. Dochodzące są 
Panie do rytmiki, religii i angielskiego. Stworzyliśmy biblioteczkę „Berka”. 
Zakupiliśmy dwa tablety z oprogramowaniem „Dromnibus”. Dzieci za zgodą 
rodziców korzystają z tabletów. 2 Panie skierowaliśmy na studia podyplomowe. 
Mamy 4 dzieci z wczesnym wspomaganiem. 1 dziecko mamy spoza przedszkola, 
które przychodzi na wczesne wspomaganie. Mamy zatrudnionego na stałe 
logopedę. Staramy się rozwijać. Stawiamy na teatr. Moim założeniem jest, że 
przynajmniej raz w miesiącu przyjeżdża do nas teatr.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Proszę pamiętać przy sprawozdaniu w SIO, aby dzieci z opiniami nie 
wykazywać. Tylko dzieci, które mają orzeczenia.  
 
Anna Toborowicz 
 - Czy tylko z Bzia uczęszczają dzieci? 
 
Danuta Sławik 
 - Nie. Są dzieci ze Studzionki, Pawłowic, Ustronia.  
 
Anna Toborowicz 
 - Jak wygląda dożywianie? 
 
Danuta Sławik 
 - Mamy catering z firmy „Uniwar” z Pawłowic. Śniadania i podwieczorki dzieci 
przynoszą we własnym zakresie.  
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Iwona Rosińska 
 - Jestem Dyrektorem Niepublicznego Przedszkola Sportowo- Artystycznego „Mali 
Pasjonaci” w Ruptawie z oddziałami integracyjnymi. Na dzień dzisiejszy mamy 
jedno dziecko z orzeczeniem z afazją. Zaczynamy współpracę z centrum 
logopedycznym. Mamy dwie Panie po oligofrenopedagogice. Posiadamy 2 
oddziały przedszkolne  - 3 latki i 4 latki w tym jeden 6 latek. Mamy również 3 
oddziały żłobkowe ok 60 dzieci. W oddziale przedszkolnym jest ok 20 dzieci. 
Terapia z dzieckiem z afazją jest codziennie prowadzona. Mamy zajęcia 
sportowe, język angielski, religia. Przedszkole jest czynne od 6-18. Na naszym 
terenie mamy szklarnie gdzie dzieci od podstaw uczą się sadzić roślinki, 
prowadzą obserwacje, zbiory.  Tworzymy od tego roku bibliotekę, wychowanie do 
wartości. Zatrudniamy ok 15 Pań. 2 Panie są do pomocy. Od września mamy 
swoją kuchnie. Koszt pobytu na 8 godzin to jest 600 zł. Jeżeli dziecko jest w 
programie „Maluch” to opłata wynosi ok 400 zł. (30 dzieci jest w takim 
programie). Mamy duży piękny obiekt oddany do użytku w 2014 roku. Duże sale, 
w każdej sali mamy 3 Panie i do tego pomoc. Mamy piękny ogród i tymczasowy 
plac zabaw. Wiem, że w innych miastach są dofinansowania na żłobek z miasta, 
a u nas niestety tego nie ma. Czy byłaby taka możliwość, aby w przyszłości było 
takie dofinansowanie? Wiem, że nie wszystkim potrzebom możemy sprostać.  
 
Katarzyna Wierzbińska 
 -  Jestem Dyrektorem  Niepublicznego Przedszkola językowego „Secret”. Moja 
działalność w mieście rozpoczęła się od kształcenia dzieci tylko w języku 
angielskim. Mam założone centrum edukacyjne „Secret”. Prowadziłam zajęcia 
dodatkowe w przedszkolach od 2006 roku.  
 
Przedstawiona została prezentacja dot. Niepublicznego Przedszkola językowego 
„Secret”. 
 
Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Anna Toborowicz 
 -  Podziękowała wszystkim przybyłym gościom za przybycie. W przyszłości jeśli 
Państwo pozwolicie na pewno zaplanujemy wyjazdową Komisję Edukacji i Polityki 
Społecznej do waszych placówek. Proszę Panie Naczelniku uzupełnić wiadomości 
odnośnie przedszkoli publicznych.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Uzupełnię informację jeżeli chodzi o Przedszkola Niepubliczne. Dotacja dla 
jednego dziecka w przedszkolu niepublicznym to jest 75% bieżących kosztów 
utrzymania dziecka w przedszkolu  publicznym. W przedszkolu publicznym koszt 
jednego dziecka 849 zł. 75% z tego to jest 586 zł i 79 groszy. Takie dotacje 
przeliczane przez liczbę dzieci otrzymują przedszkola niepubliczne. Mam 
zestawienie wydatków od stycznia do sierpnia tego roku i wynosiły one  
 1 mln 148 tys.  542 zł. To jest pierwsze półrocze. Zazwyczaj dotacja wynosi w 
sumie ok. 3 mln. zł. na przedszkola niepubliczne. Dotacja może być wyższa jeśli 
pojawią się dzieci z orzeczeniami. Jeżeli chodzi o przedszkola publiczne to w tym 
roku w porównaniu z rokiem ubiegłym mamy 4 oddziały więcej w przedszkolach. 
Mamy 125 oddziałów.  Ogółem liczba dzieci wynosi 2740. W zeszłym roku było 
2500. Oddziały dodatkowe powstały w przedszkolach nr 5,6, 20 24. Takie były 
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potrzeby i możliwości lokalowe. Liczba dzieci na liście rezerwowej do Przedszkola 
w całym mieście to jest ok 100 dzieci. Wszystkie dzieci to dzieci rodziców 
pracujących, którzy nie są zainteresowani utworzeniem oddziału 
popołudniowego. Ogółem we wszystkich przedszkolach mamy 9,64 etatów  
specjalistów. W każdym przedszkolu jest logopeda dla wszystkich dzieci w 
wymiarze 0,2 etatu. W poszczególnych przedszkolach gdzie są dzieci z 
orzeczeniami do kształcenia specjalnego - tyflopedagog, surdopedagog, 
oligofrenopedagog, psycholog są zatrudniani zgodnie z potrzebami. W PP nr 3 
mamy surdo i tyflo pedagoga, logopedę, nauczyciela z kwalifikacjami do 
pedagogiki terapeutycznej. Od dwóch lat w PP nr 3 dzieci z orzeczeniami jest 
więcej niż w powstałych przedszkolach. W PP nr 6 mamy nauczyciela z 
kwalifikacjami do pedagogiki terapeutycznej. W PP nr 14 poza logopedą jest 
psycholog i tyflopedagog. W przedszkolu specjalnym mamy tyflopedagoga, 
psychologa i logopedę. Jeżeli chodzi o gimnastykę korekcyjną to wykonują ją 
dwie osoby, ale to jest jeden etat w MOS. Panie realizują te zajęcia w 
przedszkolach. Pierwszy semestr w połowie przedszkoli, drugi semestr w drugiej 
połowie przedszkoli. W obecnym semestrze przedszkola które objęte są 
gimnastyką korekcyjną to: PP nr 4, 5, 7 11, 15, 16, 17, 19, 23, 24. W sumie 350 
dzieci. 
 
Anna Toborowicz 
 - Pan dyrektor Madej składał wniosek o zatrudnienie na ½ etatu  nauczyciela, 
który będzie prowadził gimnastykę korekcyjną. Gdyby było ½ etatu to wszystkie 
przedszkola objęte by zostały gimnastyką korekcyjną w mieście. Jaka jest 
odpowiedź na ten wniosek. 
 
Anna Hetman 
 - Odpowiedź na pismo została przekazana do Pana Dyrektora. Obecnie nie 
mamy środków na zwiększenie etatu. Nadal borykamy się z problemem 
dofinansowania jednostek oświatowych. Mamy sygnały , że braki będą, a rezerwy 
w tym roku nie ma. Zgadzam się, ze potrzeba jest. Na chwilę obecną nie ma 
możliwości finansowych. Należałoby podkreślić jedną rzecz. Wszystkie zajęcia z 
zakresu gimnastyki korekcyjnie są prowadzone w grupie. Jeśli prowadzimy 
jakąkolwiek terapię to musimy patrzeć na efekty jakie się osiąga. W przypadku 
pracy z małym dzieckiem w grupie nie będzie to taki efekt jak praca 
indywidualna. Ważna jest profilaktyka, świadomość nauczycieli.  
 
Iwona Rosińska 
 - Czy dzieci na zajęciach korekcyjnych są po wcześniejszych badaniach? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Na początku jest diagnoza.  
 
Anna Toborowicz 
 - Jaka kwota jest przeznaczona na przedszkola publiczne w naszym mieście? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - ok 25 mln. zł. Gdyby dołączyć wydatki inwestycyjne to byłoby ok 30 mln. zł.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Ilu nauczycieli przedszkoli straciło pracę w tym roku? 
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Anna Hetman 
 - Nikt nie stracił pracy.  
 
Elżbieta Siwiec 
  - Ilu nauczycieli w klasach 1-3 straciło pracę? Czy są takie osoby, które nie 
otrzymały zatrudnienia w przedszkolach czy szkole? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Nie podam teraz dokładnej liczby.  
 
Anna Hetman 
 - Są takie osoby, ale są to osoby, które miały umowę na czas określony. Były 
takie przypadki gdzie Dyrektorzy tak zorganizowali pracę, że w jakiejś cząstce 
etatu nauczyciele w szkole pozostali.  
 
Andrzej Pawłowski 
- Wszyscy nauczyciele, którzy pozostali bez pracy to były osoby, którym 
skończyła się umowa. Umowa nie została przedłużona.  
 
Elżbieta Siwiec 
- Ile pierwszych klas powstało w Jastrzębiu? Które to są szkoły i jak liczebne są 
to klasy? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Przygotuję taką informację. W dwóch szkołach  - SP nr 16 i SP nr 1 nie 
powstały klasy pierwsze. W pozostałych szkołach jest jedna klasa pierwsza.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Dziś słyszałam w mediach, że mówi się o liczebności dzieci w klasach. Są 
zapowiedzi , że dzieci w klasie ma być 18-19. Nie wiem czy obowiązuje projekt 
uchwały, który kiedyś podejmowaliśmy odnośnie liczebności uczniów  
w poszczególnych etapach edukacyjnych? Jaki to są liczby? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - W klasach 1-3 obowiązuje nas Rozporządzenie. Mówimy o liczbie 25 dzieci.  
Była informacja w Zarządzeniu PM dot. SKU. Zarządzenie już nie obowiązuje.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Czy mamy klasy liczniejsze niż 25 w naszym mieście?  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Nie.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Będąc na rozpoczęciu roku w SP nr 10 nie wiem czy dobrze usłyszałam, ale 
zrozumiałam, że klasa I ma 26 osób. Chciałam zapytać czy to jest prawda? U 
mnie w szkole jest klasa pierwsza licząca 25 osób. Strasznie ciężka praca jest w 
takiej klasie.  
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Andrzej Pawłowski 
 - Nie. Przygotuję szczegółowy materiał. Liczba na pewno nie jest przekroczona. 
Rozporządzenie dopuszcza zwiększenie liczebności dzieci w klasie do 27. 
Wówczas obligatoryjnie trzeba zatrudnić asystenta w klasach 1-3. 28 dzieci 
powoduje podzielnie oddziału na dwa mniejsze.  
 
Ad. 4 
 
Sprawy bieżące: 
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 

0. 

 

 
• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2016 rok,   
 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił skarbnik Miasta – 
Dariusz Holesz. Poinformował, że  proponuje się zmniejszyć pian dochodów 
bieżących budżetu Miasta w dziale 756 - Dochody od osób prawnych, od osób 
fizycznych i od innych jednostek nieposiadających osobowości prawnej oraz 
wydatki związane z ich poborem o kwotę 1 000 000 zł, z tytułu udziału w 
podatku dochodowym od osób prawnych, w związku z dokonaniem przez 
podmiot górniczy korekty deklaracji podatkowej skutkującej koniecznością 
dokonania zwrotu udziału w podatku CIT. 
Proponuje się zwiększyć plan dochodów bieżących budżetu Miasta w dziale 801 - 
Oświata i wychowanie o kwotę 291 290 zł, w związku z pozyskaniem środków z 
budżetu Unii Europejskiej na dofinansowanie nowego projektu realizowanego w 
Zespole Szkół Nr 5 pod nazwą: „Staże zagraniczne jako innowacyjny sposób 
kształcenia mechaników maszyn w Zespole Szkół Nr 5 im. Jana Pawła II w 
Jastrzębiu-Zdroju" w wysokości 197 453 zł oraz pozyskaniem dotacji celowej z 
budżetu Unii Europejskiej na dofinansowanie nowego projektu realizowanego w 
Zespole Szkół Zawodowych pod nazwą „Rozwój kadry ZSZ w Jastrzębiu-Zdroju 
gwarancją sukcesów uczniów" w wysokości 93 837 zł. 
Załącznik Nr 2 
Proponuje się zmniejszyć plan wydatków budżetu Miasta w dziale 801 - Oświata  
i wychowanie o kwotę 836 307 zł, w tym: 
a) wydatki majątkowe zmniejszyć o 840 000 zł, w tym: 
- w rozdziale 80101 - Szkoły podstawowe ustalić plan wydatków dla nowego 
zadania inwestycyjnego Nr ZOS-000-642-000 „Ocieplenie budynku SP 12" w 
wysokości 50 000 zł, 
- w rozdziale 80114 - Zespoły obsługi ekonomiczno-administracyjnej szkół 
zmniejszyć plan wydatków dla wieloletniego przedsięwzięcia Nr 000-000-552-300 
„Modernizacja budynku dla potrzeb MZOSiP" o 920 000 zł, w związku z 
rezygnacją zadania oraz ustalić plan dla nowego wieloletniego przedsięwzięcia Nr 
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000-000-643-300 „ Adaptacja części budynku G 8 na potrzeby MZO" w 
wysokości 30 000 zł. Zakres zadania na 2016 rok obejmuje wykonanie 
dokumentacji. 
b) wydatki bieżące zwiększyć o 3 693 zł, w tym: 
- w rozdziale 80130 - Szkoły zawodowe zwiększyć plan wydatków o kwotę 
10 141 zł w tym: 
> zwiększyć o 6 372 zł plan na realizację nowego projektu pod nazwą „Staże 
zagraniczne jako innowacyjny sposób kształcenia mechaników maszyn w Zespole 
Szkół Nr 5 im. Jana Pawła U w Jastrzębiu-Zdroju", 
> zwiększyć o 6 070 zł plan na realizację nowego projektu pod nazwą „Rozwój 
kadry ZSZ w Jastrzębiu-Zdroju gwarancją sukcesów uczniów", 
> zmniejszyć     o 2 301 zł plan na realizację projektu pod nazwą „Zagraniczna 
praktyka szansą na zdobycie doświadczenia zawodowego w branży IT", w 
związku z uzyskaniem niższych cen i rabatów na zakup: materiałów biurowych i 
promocyjnych (baner), pomocy dla uczniów w postaci książek, ubezpieczenia NW 
oraz usługi za transport uczniów i nauczycieli na staż do Niemiec. 
- w rozdziale 80140 - Centra kształcenia ustawicznego i praktycznego oraz 
ośrodki dokształcania zawodowego zmniejszyć plan wydatków o kwotę 1 394 zł 
dla projektu „Kształcimy zawodowo-poprawa jakości i skuteczności kształcenia 
uczniów i nauczycieli Centrum Kształcenia Praktycznego w Jastrzębiu-Zdroju", 
- w rozdziale 80146 - Dokształcanie i doskonalenie nauczycieli zmniejszyć 
plan wydatków o kwotę 5 054 zł dla projektu „Kształcimy zawodowo-poprawa 
jakości i skuteczności kształcenia uczniów i nauczycieli Centrum Kształcenia 
Praktycznego w Jastrzębiu-Zdroju". Proponuje się zmniejszyć plan wydatków 
majątkowych w dziale 852-Pomoc społeczna o kwotę 164 576 zł dla wieloletniego 
przedsięwzięcia Nr 000-000-618-300 „Budowa Domu Solidarności w Jastrzębiu-
Zdroju", w związku z przesunięciem płatności na 2017 rok za czynności 
wykonane w 2016 roku. 
W dziale 900 - Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdziale 90095 - 
Pozostała działalność proponuje się zmniejszyć plan wydatków bieżących o kwotę 
10 000 zł przy jednoczesnym zwiększeniu o tę samą kwotę planu wydatków 
majątkowych z przeznaczeniem na realizację nowego wieloletniego 
przedsięwzięcia Nr 000-000-644-300 „Budowa wybiegu dla psów". W roku 2016 
zostanie przygotowany projekt wybiegu dla psów w jarze przy ul. Turystycznej.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Dlaczego przesuwamy środki z Domu Solidarności? 
 
Anna Hetman 
 - W tej chwili jesteśmy na etapie ogłoszenia konkursu na koncepcję Domu 
Solidarności. Wyłonione zostało Stowarzyszenie Architektów Polskich z Katowic. 
Procedura jest długa i trzeba było opracować regulamin. Rozstrzygnięcie będzie 
w styczniu 2017 roku. Płatność będzie w 2017 roku.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Dlaczego taka lokalizacja wybiegu dla psów? 
 
Anna Hetman 
 - Szukaliśmy długo odpowiedniego terenu. Musi to być w całości grunt miasta.  
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Elżbieta Siwiec 
 - Zastanawiałam się, czy nie lepiej zrobić kilka małych osiedlowych wybiegów. 
Na moim osiedlu jest taki teren. Między ul. Północną a ZS nr 2 jest taka polana 
gdzie chodzą ludzie ze swoimi psami.  
 
Anna Hetman 
 - Tak jak powiedziałam wcześniej musi to być grunt w całości miasta. Muszą 
również być spełnione warunki sanitarne dla psa. Po raz pierwszy w mieście 
tworzymy taki wybieg. W miastach gdzie powstały takie wybiegi cieszą się dużą 
popularnością.  
 
Anna Toboroiwcz 
 - Dlaczego została zmniejszona dotacja w kwocie 200 tys. zł dla ośrodka 
rewalidacyjnego „Betlejem”? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Pożyczyliśmy pieniądze, aby zabezpieczyć środki finansowe dla nowo 
powstałego punktu terapeutycznego. Przewidujemy zmniejszenie dotacji w szkole 
„Twoja szkoła”. Teraz tylko zmniejszamy środki, które później zawrócimy.  
Obracamy się w ramach tego samego budżetu.  
 
 

• Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych, 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 

0. 

 

• Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania 
Rodziny dla Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2016-2018, 

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzieliła Zastępca dyrektora 
OPS Pani Teresa Bac. Poinformowała, że zadaniem programu wspierania 
rodziny jest zapobieganie dysfunkcji rodziny poprzez tworzenie systemu 
wspomagającego rodzinę, dzieci i młodzież, w taki sposób aby była w stanie 
samodzielnie zmierzyć się z własnymi problemami. Pomoc powinna mieć na 
celu podtrzymanie umiejętności uczestnictwa w życiu społeczności lokalnej i 
pełnieniu ról społecznych poprzez wzmocnienie zasobów tkwiących w 
poszczególnych członkach rodziny, poprawę jakości życia rodzin zagrożonych 
wykluczeniem społecznym, wspieranie rodziców pełnieniu funkcji opiekuńczo-
wychowawczych. 
 
Anna Toborowicz 
 - W słabych stronach wykazaliście Państwo brak specjalistów w psychiatrii 
dziecięcej. W tej chwili szerzy się depresja wśród dzieci, młodzieży i specjalista 
z zakresu psychiatrii dziecięcej byłby naprawdę wskazany. Najbliższy 
psychiatra dla dzieci jest w Rybniku i Żorach. Co zrobić, aby taka osoba była w 
naszym mieście.  
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Teresa Bac 
 - Myślę, że leży to po stronie służby zdrowia. Współpracujemy z psychiatrą z 
Żor. Brakuje specjalistów psychiatrii dziecięcej.  
 
Anna Hetman 
 - Jako samorządy nie mamy na to wpływu, a potrzeby są.  
 
Magiera Bernadeta 
 - Chciałam zapytać o asystentów rodzin. Czy są już wymierne efekty pracy z 
tymi rodzinami? 
 
Teresa Bac 
 - Trochę rodziny zostają wzmocnione. Z niektórymi rodzinami kończymy pracę 
bo osiągnięto zamierzone cele. Asystent przystępując do pracy z rodziną 
opracowuje plan działania, który w od zależności potrzeb jest modyfikowany. 
Mamy sytuacje, że dzieci po współpracy z asystentem wracają do rodzin 
biologicznych.  
 
Iwona Rosińska 
 - Jaka jest liczba asystentów? 
 
Teresa Bac 
 - 4 asystentów. Każdy asystent ma 15 rodzin. Asystent ma pracę zadaniową.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Ile dzieci wróciło do rodzin biologicznych? 
 
Teresa Bac 
 - Są to pojedyncze przypadki.  
 
Magiera Bernadeta 
 - Czy w dobie bezrobocia nie ma takiego niebezpieczeństwa , że ludzie traktują 
rodziny zastępcze jako pracę? 
 
Teresa Bac 
 -  Żeby zostać rodzina zastępczą trzeba spełniać określone warunki. Trzeba 
mieć stały dochód. Rodzina zastępczą może być również osoba samotna. Takie 
rodziny przechodzą kurs kwalifikacyjny jak również są weryfikowane w 
pierwszym etapie poprzez pracowników ośrodka pomocy społecznej. Mamy 
przypadki, że weryfikacje są negatywne. Czasami  element ekonomiczny 
przewyższa chęć zaopiekowania się dzieckiem.  
 
Magiera Bernadeta 
 - Zdarza się, że dzieci są zabierane? 
 
Teresa Bac 
 - Tak, zdarza się, że wnioskujemy o rozwiązanie rodziny zastępczej.  
 



13 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 

0. 
 

• Projekt uchwały w sprawie Programu Stypendialnego Miasta Jastrzębie-
Zdrój, 

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzieliła Prezydent Miasta – 
Anna Hetman. Poinformowała, że uchwałę w sprawie Programu Stypendialnego 
Miasta Jastrzębie-Zdrój będącą pomocą materialną o charakterze motywacyjnym 
dla uczniów uzdolnionych podejmuje się celem promowania i wspierania edukacji 
uzdolnionych dzieci i młodzieży. Zgodnie z art. 18 ust. 2 lit.14a ustawy o 
samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości rady gminy należy stanowienie 
w sprawie zasad udzielania stypendiów dla uczniów oraz w innych sprawach 
zastrzeżonych ustawami do kompetencji rady gminy. Na podstawie art.90t ust.4 
ustawy o systemie oświaty, Rada Miasta określa szczegółowe warunki udzielania 
pomocy dzieciom i młodzieży, formy i zakres tej pomocy, w tym stypendia dla 
uzdolnionych uczniów oraz tryb postępowania w tych sprawach. Projekt niniejszej 
uchwały stanowi element programu, który wspiera uzdolnione dzieci i młodzież 
jastrzębskich szkół. Przyjęcie programu stypendialnego dla uczniów ma na celu: 
promowanie uczniów wybitnie uzdolnionych poprzez wspieranie ich i prowadzenie 
działań na rzecz podnoszenia wyników w nauce, nagradzanie ich 
systematyczności, budowanie motywacji dla innych uczniów do uzyskiwania 
coraz lepszych wyników w nauce jak również wzrostu poczucia własnej wartości 
w społeczności szkolnej i lokalnej. Ważnym elementem tego stypendium jest 
podkreślanie bardzo dobrego zachowania się ucznia. Stypendia będą 
przyznawane raz w roku.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Poza kryteriami przedstawionymi w projekcie uchwały o stypendia mogą 
ubiegać się uczniowie, którzy uzyskali tytuł laureata w konkursach i olimpiadach 
na szczeblu co najmniej wojewódzkim.  
 
Anna Toborowicz 
 - Szczegółowo przeanalizowałam program stypendialny. W §5 pkt 2  mamy 
wymieniony katalog przedmiotów gdzie uczeń musi uzyskać co najmniej ocenę 
celującą z następujących przedmiotów: j. polski, matematyka, fizyka, chemia, 
biologia, geografia, historia, język obcy. Zabrakło mi tutaj przedmiotów 
zawodowych np. mechatronika.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Zastanawialiśmy się nad takim rozwiązaniem, ale wówczas może być zrzut w 
drugą stronę, że uczniów liceum dyskryminujemy w ten sposób.  
 
Anna Toborowicz 
 - Chodzi mi o dołożenie do przedstawionego katalogu przedmiotów 
technicznych. Czy byłaby taka możliwość? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Jest fizyka i chemia, które ściśle łączą się z przedmiotami zawodowymi.  
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Anna Toborowicz 
 - Znam ucznia, który ma ocenę celującą z mechatroniki. To jest tylko moja 
propozycja, aby katalog przedmiotów wzmocnić o przedmiot wiodący jeśli chodzi 
o technika.  
 
Anna Hetman 
 - Czy w tym przypadku nie będziemy musieli rozpatrywać różnych kierunków  w 
tych technikach? Czy są jeszcze jakieś uwagi? 
 
Anna Toborowicz 
 - W §11 pkt 2 mamy zapis: „Komisja stypendialna powoływana jest przez 
Prezydenta Miasta Jastrzębie-Zdrój odrębnym zarządzeniem”. Czy nie należałoby 
rozbudować kto będzie wchodził w skład komisji stypendialnej? 
 
Anna Hetman 
 - Oczywistym jest, że ktoś z Komisji Edukacji będzie powołany do składu 
komisji. Przeanalizujemy Państwa uwagi i ewentualnie na Sesji w formie 
autopoprawki  je wprowadzimy.  
 

• Projekt uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji 
zawodowej i społecznej , na które przeznacza się środki Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przewidziane dla Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na rok 2016, 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 

0. 

 
• pismo w sprawie prośby Rady Seniorów w sprawie przywrócenia oddziału 

ZUS w Jastrzębiu-Zdroju, 
 
Komisja przyjęła pismo do wiadomości.  

 
• uchwała Gminy Mszana, Myszkowa i Gminy Gilowice w sprawie utworzenia 

niezależnego Instytutu Onkologii, 
 
Komisja przyjęła uchwały do wiadomości.  
 
Ad. 5 
 
Wolne głosy i wnioski 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Przygotowałem dla Państwa Radnych zestawienie o liczebności klas pierwszych 
o które prosiła Radna Siwiec. W SP nr 10 jest liczba 26 dzieci w klasie i jest 
zatrudniony asystent.  
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Anna Toborowicz 
 - Chciałam Państwa zaprosić na wyjazdową komisję do Ruptawy (wizja 
lokalna)w zakresie bezpieczeństwa. Wizja odbędzie się 4.10. 16 o godzinie 13.00 
Będzie to wyjazd wspólnie z Komisją Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu 
Terytorialnego. 
 
Elżbieta Siwiec 
- Dlaczego godzina 13.00? 
 
Anna Toborowicz 
 - Taka została ustalona. Możemy jeszcze zastanowić się nad zmianą godziny.  
 
Ad. 6 
 
Protokół został przyjęty głosami za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Ad.7 
 
Zakończenie posiedzenia 
 
Przewodnicząca Komisji podziękowała wszystkim za przybycie po czym 
zakończyła posiedzenie.  
 
Protokołowała          Przewodnicząca Komisji 
Monika Dulewicz      Edukacji i Polityki Społecznej  
           ANNA TOBOROWICZ 

 

 

 
 


